
 

 

 

 

 

 

 8. august 2016 

 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

 

1. Hvor mange folk fik ikke deres førtidspension udbetalt d. 1.07.16? 

2. Hvor mange førtidspensionister fik mindre penge udbetalt? 

3. Hvad er begrundelsen på at 151 førtidspensionister ikke fik deres penge 

udbetalt? 

4. Er det kommunerne som har begået fejl? Eller er det Selvstyret som har 

begået en fejl da mange førtidspensionister ikke fik deres penge udbetalt? 

5. Hvor mange kræftpatienter fik ikke deres førtidspension udbetalt? 

6. Skal kræftpatienter som er blevet førtidspensionister også blive bedt om at 

afprøve deres arbejdsduelighed? 

7. Hvorfor skal Naalakkersuisut foretage en undersøgelse om 

førtidspensionister? Er loven ikke klar nok i sin form? 

8. Blev kommunerne forsinket af Selvstyrets vurdering af førtidspensionisterne 

under juleferien pga. folk var på ferie? 

9. Hvor stor er besparelsen for landskassen når antallet af førtidspensionister er 

faldet? 

 

(Medlem af Inatsisartut Mimi Karlsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

Blandt 151 førtidspensionister som fik brev om at de ikke længere kunne modtage 

førtidspension gav flere af dem udtryk for forskrækkelse over at de ikke blev inddraget. Nogle 

flok med sygdom er bekymrede over at de skulle til at modtage 126kr om måneden. 

Hændelsen d. 1.07.16 viste at 151 folk nu skulle til at søge arbejde. Det er ærgeligt at vores 

svage og sygdomsramte i befolkningen skal behandles på den måde, hvis det er noget som 

man kan gøre noget ved, bør det gøres. 

 

Jeg forventer at få svar inden 10 arbejdsdage. 


